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P r o t o k ó ł  Nr VII/11 

 sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 8 lipca 2011 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

 

 Obecni radni: 

1. Gryc Mieczysław   - zam. Narewka 

2. Kulesza Sławomir   - zam. Siemianówka 

3. Charkiewicz Aleksander  - zam. Eliaszuki 

4. Chlabicz Leon    - zam. Narewka 

5. Drewnowski Jan   - zam. Mikłaszewo 

6. Drozd Jerzy    - zam. Narewka 

7. Januszkiewicz Luba   - zam. Mikłaszewo 

8. Kalinowski Paweł   - zam. Nowe Masiewo 

9. Krasnopolski Mirosław  - zam. Narewka 

10. Niedźwiedź Andrzej Marcin - zam. Kapitańszczyzna 

11. Nieścieruk Paweł   - zam. Ochrymy 

12. Oniskiewicz Daniel   - zam. Siemianówka 

13. Sadowski Stanisław   - zam. Tarnopol 

14. Wierzchowska Halina  - zam. Zabłotczyzna 

 Nieobecny usprawiedliwiony: 

1. Jerzy Rowiński    - zam. Lewkowo Stare 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Mikołaj Pawilcz   - Wójt Gminy 

2. Mirosław Kulbacki   - Radny Rady Powiatu 

3. Maria Lewsza    - Dyrektor Zespołu Szkół 

4. Jadwiga Karpiuk   - Redaktor Gazety „Nad Narewką”  

5. Zubrycki Piotr    - sołtys sołectwa Babia Góra 

6. Kiczkaluk Włodzimierz  - sołtys sołectwa Grodzisk 
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7. Saczko Olimpia    - sołtys sołectwa Guszczewina 

8. Dobrzyński Mirosław   - sołtys sołectwa Janowo 

9. Chodakowski Jerzy   - sołtys sołectwa Krynica 

10. Wojciechowski Jan   - sołtys sołectwa Leśna 

11. Ciełuszecki Jan   - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

12. Bondaruk Eugeniusz   - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

13. Marczuk Jan    - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

14. Łuksza Helena    - sołtys sołectwa Michnówka 

15. Trusiewicz Mirosława  - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

16. Korolczuk Maria   - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

17. Opolska Elżbieta   - sołtys sołectwa Narewka 

18. Karpiuk Waldemar   - sołtys sołectwa Ochrymy 

19. Łuksza Zenaida   - sołtys sołectwa Olchówka 

20. Wróblewski Aleksy   - sołtys sołectwa Planta 

21. Szymaniuk Artur   - sołtys sołectwa Siemianówka  

22. Kajdewicz Krzysztof   - sołtys sołectwa Skupowo 

23. Witkowski Leszek   - sołtys sołectwa Tarnopol 

24. Wierzchowska Halina  - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady VII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 9,00 Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc, który im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji w chwili 

otwarcia uczestniczyło 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał/ przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek 

obrad VII sesji. 

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 

Porządek obrad VII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy. 
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2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków. 

4. Zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

5. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2011 – 

2025. 

6. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości, 

    - zmiany gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2011 r. 

7. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między VI a VII sesją 

Rady Gminy. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

9. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 - przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc zwrócił się do 

radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z VI sesji Rady Gminy. 

Do protokołu z VI sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 15 głosami – za, go przyjęli. 

 

Do punktu 2 - wnioski i interpelacje radnych. 

 W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka wnosił o wycięcie 3 

suchych lip przy ul. Lipowej w Siemianówce /k. P. Eugeniusza Szymaniuka/ i 

1jesionu przy ul. Szkolnej /naprzeciwko sklepu/, które to drzewa zagrażają 

budynkom i bezpieczeństwu ludzi. Poinformował, iż w budynku świetlicy w 

Siemianówce przecieka dach, który należy naprawić. Wnosiło naprawę 

zapadniętej studzienki telekomunikacyjnej przy cerkwi w Siemianówce i o 

wyrównanie drogi do PKP w Siemianówce. Pytał, co z naprawą drogi 
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powiatowej od Prarezu do Stacji PKP w Siemianówce, czy została ona już 

naprawiona, czy też będą tam prowadzone dalsze prace, gdyż w chwili obecnej 

jej stan nie jest taki jak być powinien, a budżet gminy partycypował w kosztach 

tego zadania. 

2. Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare przekazał na ręce Pana 

Przewodniczącego Rady Gminy dane osobowe kandydata do nagrody za 

osiągnięcia w dziedzinie sportu Pana Janusza Ignaciuka zam. Lewkowo Stare  

Nr 35. 

3. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach przekazał wnioski z 

odbytego zebrania wiejskiego sołectwa Lewkowo Stare tj. wnosił o odnowienie 

pasów na przejściu dla pieszych w Lewkowie Starym /k. posesji Pana sołtysa/, 

wykonanie zadaszenia na przystanku PKS w Lewkowie Starym /k. Ceramiki 

Budowlanej/, ograniczenie do 40 km/h prędkości jazdy samochodów na drodze 

powiatowej w Lewkowie Starym tj. od skrzyżowania drogi Lewkowo Stare 

– Eliaszuki do końca osiedla mieszkaniowego /bloków/. Pytał, czy naprawa 

płotu przy blokach mieszkalnych w Lewkowie Starym jest zadaniem gminy, czy 

Spółdzielni Mieszkaniowej? Wnosił o objęcie opieką Pani Niny Matysiuk i jej 

córki Bogusławy. Pytał, czy została zakończona już naprawa drogi powiatowej 

Lewkowo Stare – Eliaszuki, gdyż mimo naprawiania jej stan nie jest dobry. 

Wnosił o podsypanie i wyrównanie drogi do Bora Zdrój do mostku i drogi w 

Lewkowie Nowym poza stodołami do Kozłowskiego, szczególnie zjazdu na tą 

drogę z drogi wojewódzkiej. 

4. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, iż w dalszym ciągu 

na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej Nr 687 z drogą powiatową do Tarnopola 

jest ubytek o głębokości ok. O, 5 m, gdzie są ostre krawędzie. Stwarza to 

zagrożenie bezpieczeństwa ruchu drogowego. Wnosił o podsypanie drogi k. 

pomnika w Tarnopolu. Pytał, czy na terenie za świetlicą wiejską w Tarnopolu 

młodzież może urządzić boisko do gry w piłkę? Wnosił o ustawienie w 
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Tarnopolu tablicy ogłoszeń. 

5. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo wnosiła o wycięcie 

zakrzaczenia przydrożnego oraz podsypanie i wyrównanie drogi Grodzisk – 

Planta, przyspieszenie terminu wykonania przepustów przy drodze powiatowej 

w Mikłaszewie tj. do Pana Biryckiego, Jerzego Trusiewicza, przy drodze 

gminnej przy świetlicy wiejskiej i przy gruntach Pana Siemieniaki. 

Poinformowała, iż w planowanych zadaniach inwestycyjnych na lata 2007  

– 2013 ujęta była droga na terenie Mikłaszewa tj. od drogi powiatowej 

Mikłaszewo – Siemianówka do drogi powiatowej Planta – Leśna, gdzie został 

wykonany tylko 400 m odcinek. Pytała, czy budowa tej drogi zostanie 

ukończona? Prosiła o rozważenie możliwości dofinansowania dla Starostwa 

Powiatowego budowy chodnika w Mikłaszewie, co przyczyniłoby się do 

poprawy estetyki wsi i poprawy bezpieczeństwa pieszych oraz zabezpieczyłoby 

pobocze drogi. 

6. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka ponowił wniosek o 

ustawienie tablicy ogłoszeń przy punkcie skupu mleka w Siemianówce. 

7. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnosił o wyrównanie drogi na kol. 

wsi Skupowo /k. P. Anatola Niczyporuka/ i zgarnięcie tam pobocza na środek 

drogi. Poinformował, iż przecieka dach budynku świetlicy wiejskiej w 

Skupowie i wnosił o naprawę dachu. Wnosił o podsypanie drogi do P. Eugenii 

Nowickiej na kol. wsi Skupowo. 

8. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – radny ze wsi Kapitańszczyzna 

podziękował za uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi Lewkowo Stare – 

Kapitańszczyzna. Wnosił o wycięcie zakrzaczenia przy drodze do Baczyńskich i 

wyrównanie drogi do Kasjan. 

9. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka wnosił o naprawę 

nawierzchni drogi wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od przejazdu kolejowego na 

Chryzanów do Zwodzieckiego, gdzie stan drogi jest bardzo zły. 
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10. Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare mówił o potrzebie 

utrzymania w należytym porządku otoczenia pomnika upamiętniającego 

wysiedlenie Łuki. 

11. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki wnosił o uzupełnienie 

ubytków w nawierzchni drogi gminnej Eliaszuki – Michnówka, szczególnie 

przy świetlicy wiejskiej w Michnówce, wyrównanie drogi Michnówka – Łuka, 

za posesją Bondaruków. Poinformował, iż w dalszym ciągu przy drodze 

powiatowej od Michnówki do skrzyżowania z drogą do Dąbrowy nie są 

uprzątnięte gałęzie po wyciętych drzewach. Stwierdził, iż poprawienia wymaga 

równanie drogi na Dąbrowę, gdyż zepchnięcie pobocza nie poprawiło jej stanu. 

Wnosił o podsypanie drogi na Nowiny w kierunku drogi Michnówka –Łuka i 

przy wyjeździe z tej drogi na drogę wojewódzką. Pytał, czy będzie naprawiana 

droga do Porosłego? Jego zdaniem problem stanu tej drogi można rozwiązać 

wspólnie z Gminą Narew. Mówił, iż nie przystąpiono jeszcze do likwidacji 

grzyba w świetlicy wiejskiej w Michnówce. 

12. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy, radny ze wsi 

Narewka mówił, iż jego zdaniem niezbyt dobrze ustawiony jest znak 

kierunkowy do Urzędu Celnego w Siemianówce przy skrzyżowaniu ul. Nowej z 

ul. Kolejową w Narewce. 

13. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnosił o podcięcie gałęzi lip przy 

drodze powiatowej w Skupowie, do sklepu GS. 

14. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki poinformował, iż w 

dalszym ciągu nie zostały uprzątnięte gałęzie po wycince drzew przy drodze 

gminnej Michnówka – Nowa Łuka.  

15. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna poinformowała, iż 

ponownie, po uzupełnieniu przez Zarząd Dróg Powiatowych w dniu 28.04.2011 

r. utworzyły się ubytki w nawierzchni drogi powiatowej przed wsią 

Zabłotczyzna i wnosiła o ich uzupełnienie. 
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 16. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo w imieniu 

mieszkańców podziękował za pomoc przy organizacji festynu w Masiewie. 

Pytał, co z drogą na Zamosze, kiedy zostanie naprawiona? 

 Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare opuścił salę obrad. 

 

Do punktu 3 - zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia taryfy dla 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 /kserokopia taryfy – zał. Nr 1 – w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka stwierdził, iż jest 

przeciwny podnoszeniu opłat i podwyżkom. Proponował rozważyć, czy nie 

byłoby lepiej, gdyby wodociągi i kanalizacja były prowadzone przez samorząd. 

Nie byłoby wtedy tak dużych kosztów ogólnych, które w chwili obecnej są 

wykazane w kwocie wyższej niż straty. Uważa, że mając sprzęt i ponosząc 

opłaty środowiskowe, badań laboratoryjnych i.t.p. w takiej wysokości jak 

Wodociągi Podlaskie administrowanie wodociągami i kanalizacją przez gminę 

byłoby zasadne. Mówił, iż nie będzie głosował za powzięciem uchwały i 

apelował do radnych, żeby tej uchwały nie podejmować. 

2. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo mówił, iż proponowana 

jest podwyżka ceny za odprowadzanie ścieków, a we wsi Mikłaszewo tak 

została wykonana sieć kanalizacyjna, że bardzo często zapach kanalizacji czuć 

w całej wsi. 

3. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy pytał, czy robiona była 

kalkulacja, jaki byłby wynik ekonomiczny, gdyby to gmina prowadziła 

działalność w zakresie dostawy wody i odprowadzania ścieków. Pytał, czy 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Hajnówce jest w 



 

8 

dalszym ciągu zainteresowane prowadzenie spraw z zakresu wodociągów i 

kanalizacji na terenie naszej gminy? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odnosząc się do głosów w dyskusji 

stwierdził, iż bez względu na to, kto będzie prowadził wodociągi i kanalizację 

koszty i opłaty będą. Gdyby gmina prowadziła działalność w zakresie dostawy 

wody z wodociągów i odprowadzania ścieków ważną sprawą byłoby pozyskanie 

odpowiedniego fachowca, który by się tym zajął. Koparka i samochód to za 

mało, potrzebne byłyby też części zamienne, pompy i inne akcesoria. Prezes 

PWiK w Hajnówce wyraził zainteresowanie działalnością na naszym terenie. 

Ponadto można też się zastanowić, czy nie prowadzić takiej działalności we 

własnym zakresie. Wykonawcą sieci kanalizacyjnej w Mikłaszewie nie były 

Wodociągi Podlaskie, a PWiK w Hajnówce. Problem był już badany, do sieci 

wpuszczono kamerę i wszystkie nieprawidłowości przez nią wykazane zostały 

usunięte. Problem zapachu może być z tego powodu, że w budynkach nie ma 

odpowietrzenia i gdy przepompownia pompuje ścieki zapach wychodzi na 

zewnątrz i do budynków mieszkalnych Podczas kilkakrotnego sprawdzenia 

stanu wykonania sieci kanalizacyjnej w Mikłaszewie nikt nie stwierdza, że 

kanalizacja wykonana została nieprawidłowo. Kalkulacji zysków, czy strat w 

przypadku prowadzenia działalności w zakresie dostawy wody i odprowadzania 

ścieków przez gminę nie robiono. Uważa, że temat należy przedyskutować w 

gronie gminy i jeśli będzie taka wola od 2012 roku przejąć administrowanie 

wodociągami i kanalizacją bądź też przekazać to dla PWiK w Hajnówce. 2 

stacje wodociągowe na terenie naszej gminy jeszcze przez 4 i 5 lat będą na 

gwarancji. W taryfach przedstawianych do zatwierdzenia przez Wodociągi 

Podlaskie są ciągle wykazywane straty, mimo obietnic, że podwyżka ceny 

spowoduje, że straty nie będzie. Nie ma też wykazanych dochodów za 

pozwolenia na podłączenia się do sieci. 

5. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pana 
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Leona Chlabicza o zarekomendowanie fachowca, odpowiedniej osoby do 

prowadzenia działalności w zakresie wodociągów i kanalizacji. 

6. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż sprawą wodociągów i 

kanalizacji zajmował się 10 – 15 lat. Sprzęt posiadany w tej chwili przez gminę 

/koparka, samochody/ to za mało. Podkreślił, iż jest duża odpowiedzialność np.  

za stan wody w wodociągu. Ponadto trzeba znać się na technologii, energii 

elektrycznej i innych rzeczach. Trzeba zdawać sobie sprawę z tego, że wodociąg 

to nie tylko rura i kran. Kalkulacje i taryfę można robić na różne sposoby. Jego 

zdaniem, jeśli w taryfie wykazane są koszty ogólne to, dlaczego pobierana jest 

opłata stała? Nie powinno się też zakładać, że 100 % pobranej wody trafi do 

ścieków. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc odczytał projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków i poddał go pod głosowanie. 

 /projekt uchwały – zał. Nr 2 – w załączeniu/ 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy 

0 głosami – za, 12 – przeciw, 2 – wstrzymujące się nie podjęła uchwały w 

sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 

Do punktu 4 - zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

 Propozycję zmian w budżecie gminy na 2011 r. zgodnie z projektem 

uchwały, który otrzymali radni wraz z materiałami na sesję Rady Gminy 

przedstawił, omówił i uzasadnił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. Pan Wójt 

przedstawił również projekt zmian w budżecie gminy, który będzie 

przedstawiony na kolejnej sesji Rady Gminy, jeśli Rada Gminy zadecyduje, że 

nie wprowadzi tych zmian na dzisiejszej sesji. 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który mówił, iż w 
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wyniku przetargu na budowę ulicy Łąkowej w Siemianówce zmniejsza się o 

58.245 zł plan dochodów na to zadanie i o 130 tys. zł plan wydatków. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu Pana radnego 

poinformował, iż o 58.245 zł zmniejsza się plan dochodów – dofinansowanie w 

ramach Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, a 130 tys. zł będzie mniejszy 

koszt realizacji tego zadania. Z Programu Przebudowy Dróg Lokalnych zadania 

są dofinansowywane w 50 %. 

3. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka pytał, jakie tereny nad 

Zbiornikiem Wodnym „Siemianówka” zostaną uzbrojone i kto będzie tam 

realizował inwestycje? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż tereny będą uzbrojone dla inwestorów zewnętrznych. Będzie 

budowana kanalizacja, wodociąg, drogi, parking, chodniki, doprowadzona 

energia elektryczna, odwodnienie na 9,5 ha na terenie starej Łuki. 

5. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, czy po 

uzbrojeniu terenów inwestycyjnych pod działalność hotelową nad Zbiornikiem 

„Siemianówka” będą realizowane tam tylko inwestycje przez inwestorów 

zewnętrznych? 

6. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

stwierdził, iż rolą gminy jest przygotować teren pod inwestycje i go sprzedać. 

7. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, czy kosztach 

budowy drogi gminnej na Wiącków będzie partycypować główny jej 

użytkownik? 

8. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż obietnicy partycypacji w kosztach budowy tej drogi nie ma. 

Droga ta jest 5 m szerokości, przez las i trzeba będzie płacić odszkodowania. 

Planuje się opracować projekt na jej budowę, a kiedy możliwa będzie budowa 

nie wiadomo. Dobrze byłoby, gdyby wybudować ją do końca bieżącej kadencji. 
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9. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż na przygotowanie, 

uzbrojenie terenów inwestycyjnych planowana jest duża kwota. Pytał, czy są już 

potencjalni inwestorzy, czy też teren uzbroimy i będziemy czekać aż ktoś się 

zgłosi? 

10. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

stwierdził, iż na dzień dzisiejszy inwestorów nie ma. To właśnie uzbrojenie 

terenu ma przyczynić się do pozyskania na nasz teren inwestorów. Łączne 

koszty uzbrojenia terenów inwestycyjnych pod działalność hotelową nad 

Zbiornikiem „Siemianówka” mogą obniżyć się do ok. 3 mln zł. 

11. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż Zbiornik nie 

przyciąga tylu turystów ilu się spodziewaliśmy. Często ludzie tu przyjadą, 

pobędą i już nie wracają. Uważa, że uzbrojenie terenów inwestycyjnych pod 

działalność hotelową jest działaniem na wyrost. Proponował zastanowić się nad 

tym. 

12. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu Pana radnego 

stwierdził, iż po uzbrojeniu terenu infrastruktura pozostanie, a proponowanie do 

sprzedaży terenu zarośniętego, bez infrastruktury to słaba oferta. Na teren 

uzbrojony w każdej chwili może pojawić się inwestor. 

13. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż jego zdaniem nie 

wiadomo, czy po zainwestowaniu 3 mln zł w infrastrukturę znajdzie się ktoś, kto 

zechce tu zainwestować, gdy za 1 ha trzeba zapłacić ok. 0,5 mln zł. Proponował 

zastanowić się, czy wydawać środki na uzbrojenie terenu. 

14. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu przedmówcy 

poinformował, iż 80 % kosztów zadania to dotacja, a 20 % dla budżetu gminy 

nie byłoby obciążeniem nie do udźwignięcia. 

15. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, iż osoby, które 

mają przy zbiorniku działki rekreacyjne mówią, że to, co jest to im wystarcza, 

natomiast są i tacy, którzy twierdzą, że nic tu nie ma i nie ma czego przyjeżdżać 



 

12 

nad zbiornik. Jego zdaniem uzbrojenie terenu byłoby dużym plusem. 

16. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka proponował, żeby 

zainwestować w uzbrojenie terenu w Siemianówce, w kierunku wysypiska i te 

tereny brać pod uwagę w przyszłych inwestycjach. Mówił, iż turyści 

przyjeżdżają też i do Siemianówki i na Maruszkę. 

17. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka mówił o potrzebie 

uzbrojenia terenu /woda, kanalizacja, energia elektryczna, chodniki itp./ od toru 

w Siemianówce do „białego domku”. Pytał, czy jest to teren gminny, czy 

prywatny? 

18. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż 

wszystkiego na raz nie da się zrobić, a jeżeli mamy możliwość uzyskać 80 % 

kosztów uzbrojenia terenu to trzeba z tego korzystać. Uważa, że jeśli teren 

będzie uzbrojony to i inwestor może się znaleźć. Mówił, iż w Siemianówce 

również trzeba uzbrajać teren, ale później, gdyż na wszystko od razu nas nie 

stać. 

19. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, iż nie ma gwarancji, że 

pozyskamy dofinansowanie ze środków unijnych na uzbrojenie terenów 

inwestycyjnych nad Zbiornikiem „Siemianówka”. W roku przyszłym środków 

unijnych już nie będzie. 

20. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy uważa, że nie należy 

rozważać czy realizować, czy nie zadanie, na które można uzyskać 80 % dotacji. 

21. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka pytał, czy planuje się 

uzbrojenie terenu pola namiotowego w Siemianówce. 

22. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, iż chcielibyśmy wszystkie 

problemu rozwiązać w ciągu 1 roku, ale tak się nie da. Odczytał propozycję 

przedsięwzięć Gminy Narewka do projektu „Zrównoważony rozwój terenów 

położonych na obszarze Regionu Puszczy Białowieskiej”. Wartość 

proponowanych zadań to ok. 100 mln zł. 
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23. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż wszystkie inwestycje 

na terenie naszej gminy są podporządkowane pod kogoś, osoby z zewnątrz. Jego 

zdaniem należy też coś konkretnego zaproponować rdzennym mieszkańcom 

gminy. 

24. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, iż w proponowanych 

przedsięwzięciach ujęta jest budowa oczyszczalni przydomowych, instalacje 

solarne dla mieszkańców gminy. Również drogi nie tylko służą turystom. 

Kosztem budżetu jest też utrzymanie np. GOK, szkoły. Uzbrojenie terenu może 

przyczynić się do pozyskania inwestorów. 

25. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo mówił, iż 

miejscowości na terenie gminy, w których latem jest dużo turystów jest więcej, 

jak chociażby Masiewo, Skupowo a w tych wsiach nie planuje się nic. Wszelkie 

inwestycje realizowane są w Siemianówce, Narewce i na Starym Dworze. 

Proponował, żeby środki zainwestować też we wsi Masiewo. 

26. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo pytała, kiedy będzie  

remontowany budynek świetlicy wiejskiej w Plancie? 

27. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pani radnej 

poinformował, iż 12 lipca br. podpisana zostanie umowa na dofinansowania 

tego zadania ze środków unijnych, a następnie ogłoszony zostanie przetarg na 

jego realizację. Pewne zadania wykonane zostaną do roku 2014, a finansowanie 

możliwe jest do 2015 roku. 

28. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy mówił, iż propozycje  

do projektu „Zrównoważony rozwój terenów położonych na obszarze Regionu 

Puszczy Białowieskiej” to są nasze chęci, żeby pozyskać na te zadania środki 

unijne. Przy uchwalaniu budżetu na kolejne lata trzeba brać pod uwagę potrzeby 

innych terenów. 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie, kto z radnych 

jest za tym, żeby w dniu dzisiejszym głosować nad projektem uchwały w 
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sprawie zmian w budżecie gminy połączonym z dwóch projektów 

przedstawionych i omówionych przez Pana Wójta. 

Za poddaniem pod głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2011 r. ujmującego przedstawione przez Pana Wójta zmiany 

głosowało 11 radnych, przeciw było – 0, a 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy 

11 głosami – za, O – przeciw, 3 – wstrzymujące się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VII/58/11 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

- stanowiącą zał. Nr 3 

 

Do punktu 5 - zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2011 – 2025. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Narewka na lata 2011 – 2025 wyjaśnił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt 

Gminy. 

Do przedstawionego projektu uchwały radni żadnych uwag nie zgłosili. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2011 – 2025. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy 

11 głosami – za, O – przeciw, 3 – wstrzymujące się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VII/59/11 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2011 – 2025 

- stanowiącą zał. Nr 4 

 Odnośnie opracowania planu zagospodarowania przestrzennego na tereny 
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od hydroforni w kierunku wysypiska śmieci w Siemianówce Pan Wójt 

poinformował, iż żaden projektant nie chce podjąć się tego zadania, gdyż nie da 

się tam umieścić zabudowy, jako, że kosztem działek trzeba byłoby wyznaczyć 

drogi, a nikt z właścicieli na to się nie zgodzi. 

 O godz. 10, 25 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 10,40. 

 

Do punktu 6- powzięcie uchwał. 

 Projekty uchwał w tym punkcie porządku obrad przedstawiał, omawiał i 

uzasadniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości. 

 W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada 

Gminy 14 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VII/60/11 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 5 

 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie zmiany 

gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomanii na 2011 r. w dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach, który pytał, czy z tego 

programu można byłoby pozyskać środki na organizację turnieju tenisa 

stołowego w Lewkowie Starym? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż turniej tenisa można dofinansować ze środków na sport 

masowy. 

3. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, czy jest 
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zatrudniony psycholog i czy jeśli złapana zostanie osoba nietrzeźwa prowadząca 

rower są z nią przeprowadzane rozmowy, czy jest tylko karana pozbawieniem 

wolności? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

mówił, iż przy uchwalaniu gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2011 r. była 

informacja, iż do pomocy ludziom z problemem alkoholowym i ich rodzinom 

zatrudniony jest Pan Drabik i Pani psycholog. Osoba, która zostanie zatrzymana 

przez policję trafia do sądu. 

5. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy uzupełniając 

wypowiedź Pana Wójta poinformował, iż wobec osoby zatrzymanej 

prowadzone są też dodatkowe działania przez Prokuraturę i Policję. Do Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych kierowany jest wniosek i jeśli dana 

osoba wyrazi zgodę kierowana jest na leczenie. Jeśli nie chce się leczyć może 

być skierowany wniosek do sądu o przymusowe leczenie. 

6. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, czy z osobami 

tymi przeprowadzane są rozmowy? 

7. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy odpowiadając na 

pytanie Pana radnego stwierdził, iż z osobami, które kierowane są do komisji 

przeprowadzane są rozmowy. 

8. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka w nawiązaniu do 

wniosku złożonego do Pana Wójta poinformował, iż będą organizować Święto 

pieczonego ziemniaka. 

9. Pan Mieczysław Gryc - Przewodniczący Rady Gminy w nawiązaniu do głosu 

przedmówcy stwierdził, iż takie inicjatywy są bardzo dobre. 

10. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka zadeklarował cykl wykładów nt. 

problemów alkoholowych. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
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zmiany gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2011 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy 

14 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VII/61/11 

w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2011 r. 

- stanowiącą zał. Nr 6 

 

Do punktu 7 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między VI a 

VII sesją Rady Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia sprawozdania z 

działalności Wójta Gminy w okresie między VI a VII sesją Rady Gminy. 

 /sprawozdanie – zał. Nr 7 – w załączeniu/ 

Do przedstawionego sprawozdania radni żadnych uwag nie zgłosili i 

jednomyślnie je przyjęli. 

 

Do punktu 8 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. I tak: 

- wniosek o wycięcie 3 suchych lip przy ulicy Lipowej w Siemianówce zostanie 

przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce, 

- jesion przy ul. Szkolnej będzie wycięty przez Urząd Gminy, jako że znajduje 

się przy drodze gminnej, 

- dach na budynku świetlicy w Siemianówce trzeba przekryć zakładając 

uszczelkę, gdyż brak uszczelki najprawdopodobniej powoduje przeciek, 

- wniosek o naprawę studzienki telekomunikacyjnej zostanie przesłany do 
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Telekomunikacji Polskiej S.A, 

- zakupiona równiarka będzie testowana i gminne drogi żwirowe będą równane, 

lecz musi być też odpowiednia pogoda. Nic nie daje, a wręcz pogarsza stan dróg 

równanie, gdy są mokre. Planuje się wywozić darninę z poboczy dróg, ale nie 

można wszystkiego zrobić w jednym momencie. Po zakończeniu budowy 

wodociągu na Mostkach przystąpi się do naprawy dróg, 

- czy remont drogi powiatowej na odcinku od Prarezu do Stacji PKP w 

Siemianówce został zakończony nie wie. Nie było jeszcze odbioru, a więc nie 

przekazywaliśmy jeszcze środków – udziału w kosztach z budżetu gminy, 

- wniosek o odnowienie pasów na przejściu dla pieszych w Lewkowie Starym 

zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- zadaszenie na przystanku PKS przy Ceramice Budowlanej w Lewkowie 

Starym zostanie ustawione. Aktualnie wykonywane jest zadaszenie m.in. do wsi 

Świnoroje, lecz jest tam problem z jego ustawieniem, więc być może ustawi się 

go w Lewkowie Starym, a do Świnoroj zostanie wykonane mniejsze, 

- wniosek o ograniczenie prędkości w Lewkowie Nowym na odcinku od zakrętu 

drogi do Eliaszuk do końca posesji Ceramiki Budowlanej / przy blokach 

mieszkalnych/ zostanie przesłany do Starostwa Powiatowego, 

- wykonanie ogrodzenia przy blokach w Lewkowie Starym należy do wspólnoty 

mieszkaniowej, 

- Pani Matysiuk i jej córka pomocy materialnej nie potrzebują, mają 

świadczenia. Jest natomiast problem z mieszkaniem dla nich, gdyż ich 

mieszkanie zostało sprzedane przez komornika i z czasem będą musiały się z 

niego wyprowadzić. Rozważane jest gdzie ich ulokować, 

- droga do Bora Zdrój zostanie podsypana,  

- droga za stodołami w Lewkowie Nowym była podsypywana. Jeśli jest 

potrzeba będzie naprawiona, 

- wniosek o uzupełnienie ubytku na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej Nr 687 z 
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drogą do Tarnopola zostanie przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych, 

- droga k. pomnika w Tarnopolu zostanie podsypana, 

- można urządzić boisko za budynkiem świetlicy wiejskiej w Tarnopolu, 

- zamówionych zostało 5 tablic ogłoszeń i 1 zostanie ustawiona w Tarnopolu, 

- droga Grodzisk – Planta zostanie wyrównana i podsypana oraz wycięte 

zostanie zakrzaczenie przydrożne, 

- przepust k. świetlicy wiejskiej w Mikłaszewie jest przy drodze gminnej i 

zostanie wstawiony, jak tylko ukończona zostanie budowa wodociągu i sprzęt 

będzie wolny, 

- Plan Rozwoju Lokalnego był opracowany, gdyż był niezbędny przy 

aplikowaniu o środki w ramach Odnowy Wsi. Jest to księga życzeń, możliwa do 

realizacji gdyby były środki. Do dokumentu tego można powrócić i go zmienić, 

- wniosek o budowę chodnika w Mikłaszewie był już przesłany do Zarządu 

Dróg Powiatowych z deklaracją 50 % udziału budżetu gminy w kosztach. Gdy 

ułożyć chodnik w Mikłaszewie byłby problem z odprowadzeniem wód 

opadowych, 

- tablica ogłoszeń przy punkcie skupu mleka w Siemianówce zostanie 

ustawiona, 

- droga k. Niczyporuka w Skupowie i zostanie wyrównana, a do P. Nowickiej 

podsypana, 

- nie ma możliwości ustawienia przystanku – wiaty przystankowej na 

przystanku za lasem w Skupowie, gdyż nie ma tam miejsca i nie byłoby zasadne 

wydawanie dużych pieniędzy, gdy korzystałoby z niego tak niewiele ludzi, 

- zostanie sprawdzone, gdzie przecieka dach na budynku świetlicy w Skupowie i 

zostanie to naprawione, 

- zakrzaczenie przy drodze od Baczyńskich do drogi z Kapitańszczyzny zostanie 

wycięte, 
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- droga do Kasjan zostanie wyrównana, wyrównana też będzie droga do Wasiek, 

- wniosek o naprawę odcinka drogi wojewódzkiej Nr 687 od przejazdu 

kolejowego na Chryzanów do Zwodzieckiego zostanie przesłany do Podlaskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- teren przy pomniku w Łuce zostanie uprzątnięty, 

- ubytki na drodze do Michnówki zostaną uzupełnione, 

- w sprawie uprzątnięcia gałęzi po wycince drzew przy drodze powiatowej była 

odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych, kto i w jakim terminie ma to 

wykonać, 

- osoba, która wycinała zakrzaczenie przy drodze gminnej uprzątnie też gałęzie 

z pobocza drogi, 

- droga do Porosłego /za mostem/ zostanie podsypana, 

- po najbliższej niedzieli zostanie zerwane w przybudówce w świetlicy w 

Michnowce wykończenie i zastosowany będzie środek chemiczny zwalczający 

grzyba, 

- wniosek o podcięcie gałęzi lip w Skupowie zostanie przesłany do Zarządu 

Dróg Powiatowych, 

- wniosek o uzupełnienie ubytków na drodze powiatowej przed wsią 

Zabłotczyzna zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- droga do Zamosza zostanie podsypana. 

 

Do punktu 9 - wolne wnioski. 

  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol, który proponował, żeby 

podsypać drogę od asfaltu do Stacji PKP w Siemianówce systemem 

gospodarczym tj. przyczepy narzucać żwiru, gdyż jest na niej wysypany tłuczeń 

kamienny.  

2. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu przeprosił za swoją 
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nieobecność na sesjach Rady Gminy, co było podyktowane brakiem czasu z 

uwagi na obowiązki służbowe. 

Prosił, żeby przekazać mu na piśmie zgłoszone dzisiaj wnioski i interpelacje. 

Obiecał zająć się zgłoszonym sprawami, by doprowadzić do ich realizacji. 

Mówił, iż część inwestycji realizowanych na terenie Gminy Narewka zostało już 

zakończonych, część nie wykonano należycie. Do zakończenia modernizacji 

odcinka drogi powiatowej od Prarezu do Stacji Kolejowej w Siemianówce 

brakuje jeszcze 400 m. Z budżetu gminy Narewka środki nie zostały jeszcze 

przekazane. W miesiącu sierpniu zamierza złożyć do zarządu powiatu wnioski 

dotyczące m.in. naprawy drogi Leśna – Olchówka, naprawy skrzyżowania drogi 

od drogi wojewódzkiej na drogę do Siemianówki /przez Tarnopol/, naprawy 

przejazdu kolejowego w Plancie. Mówił, iż propozycja zaliczenia 8 tys. ha 

lasów do lasów ochronnych jest wynikiem sytuacji w lasach. Siedliska wilgotne, 

olsy są wyłączone z gospodarki i to nie jest wina Nadleśnictwa, że powierzchnie 

są wyłączone. 

3. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił: 

- dane osobowe kandydata do nagrody za osiągnięcia w dziedzinie sportu / P. 

Janusza Ignaciuka z Lewkowa Starego, 

- pismo Stowarzyszenia Budowy Pomnika Prawosławnym Mieszkańcom 

Białostocczyzna zabitym, zamordowanym, zaginionym i zamęczonym w latach 

1939 – 1956 o rozważenie możliwości wsparcia finansowego wydania drukiem 

w nakładzie 1000 egzemplarzy tzw. Księgi Pamięci Ofiar. Pytał i poddał pod 

głosowanie, czy radni są za udzieleniem pomocy finansowej na ten cel. W 

zarządzonym głosowaniu Rada Gminy 14 głosami – za opowiedziała się za 

wsparciem finansowym wydania Księgi Pamięci Ofiar. 

4. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach prosił o wsparcie 

finansowe z budżetu gminy budowy kaplicy na cmentarzu w Lewkowie. 

5. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce pytał, czy stara gminna równiarka 
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będzie sprzedana na złom. Mówił, iż na terenie ochronnym Puszczy 

Białowieskiej będzie siedlisko kornika. 

6. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka mówił, iż Gmina 

Białowieża pozyskuje środki na samochody pożarnicze. Pytał czy Gmina 

Narewka mogłaby być beneficjentem projektu z Republiką Białoruś, żeby 

pozyskać samochód strażacki dla OSP w Siemianówce. Poinformował, iż PSP w 

Hajnówce będzie pozbywać się nieodpłatnie samochodu strażackiego. 

7. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu przedmówcy 

poinformował, iż samochód z PSP Hajnówka będzie na terenie Gminy Narewka. 

8. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna zaprosiła na piknik 

rodzinny, który odbędzie się 24 lipca o godz. 13, 00 pod dębami w Świnorojach. 

Na organizację pikniku złożyli projekt i otrzymali dofinansowanie. 

9. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki pytał, czy w przypadku 

odbioru jedną przyczepą asenizacyjną ścieków płynnych od kilku gospodarzy 

nie można podzielić kwoty odpłatności, gdyż w tej chwili każdy płaci za kurs  

81 zł. 

10. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe podziękował za 

podsypanie drogi do Skiepków w Nowym Lewkowie. Prosił o informację, komu 

przysługuje 520 zł opiekuńczego? 

11. Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna wnosił o ustawienie tablicy 

ogłoszeń. Mówił, iż nie naprawiona została jeszcze studzienka w Leśnej, nie 

wymieniono drzwi na przystanku PKS. Pytał, na jakim etapie jest budowa drogi 

Leśna – Olchówka? 

12. Pan Jerzy Chodakowski – sołtys sołectwa Krynica prosił o przybliżenie 

terminu modernizacji ulicy w Krynicy. Podziękował za podsypanie drogi, która 

nie została podsypana w dole. Wnosił o ustawienie znaku kierunkowego do wsi 

Krynica, przy drodze wojewódzkiej przy drogowskazie na Krzywiec. Pytał, 

dlaczego odrzucony został wniosek o ustawienie na słupie energetycznym 
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platformy dla bocianów i czy będą realizowane wszystkie 118 wniosków o 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków i w jakiej kolejności? 

13. Pan Aleksy Wróblewski – sołtys sołectwa Planta wnosił o wycięcie 

zakrzaczenia przydrożnego przy drodze Grodzisk – Planta i przy drodze 

powiatowej do Stacji PKP w Plancie oraz o wycięcie krzaków i trawy na placu 

przy świetlicy wiejskiej w Plancie. Poinformował, iż na drodze wojewódzkiej 

100 m za jego posesją w kierunku Lewkowa Nowego jest zapadnięty przepust 

drogowy i wnosił o jego naprawę. 

14. Pani Zenaida Łuksza – sołtys sołectwa Olchówka podziękowała za 

ustawienie w Olchówce bramek do gry w piłkę. Pytała, kiedy będą budowane 

chodniki w Olchówce? 

15. Pani Mirosława Trusiewicz – sołtys sołectwa Mikłaszewo poinformowała, iż 

były dokonywane w Mikłaszewie pomiary geodezyjne i okazało się, że niektóre 

budynki w części znajdują się w pasie drogowym lub przy samym pasie. 

16. Pani Maria Korolczuk – sołtys sołectwa Nowa Łuka prosiła o ustawienie 

tablicy ogłoszeń w środku wsi. 

17. Pan Piotr Zubrycki – sołtys sołectwa Babia Góra wnioskował o wykoszenie 

trawy na poboczu drogi Siemianówka – Babia Góra. Pytał, dlaczego zabierane 

są środki planowane na remont świetlicy w Babiej Górze? 

18.Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol prosił o podsypanie i 

wyrównanie drogi do Stanicy WOPR na Starym Dworze. Pytał, czy mieszkańcy 

mogą wyciąć drzewa przy drodze z Kruhlika do drogi powiatowej do 

Siemianówki. 

19. Pan Krzysztof Kajdewicz – sołtys sołectwa Skupowo poinformował, iż nie 

została podsypana droga k. Ochryciuka w Skupowie, o co prosił na poprzedniej 

sesji Rady Gminy. Proponował, żeby darń z poboczy dróg gminnych wozić na 

drogę do Podłaszczyka i do P. Nowickiej w Skupowie. Mówił, iż przekrycia 

wymaga dach budynku świetlicy w Skupowie, gdyż doraźne naprawy poprzez 
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podkładanie pod eternit blachy nic nie daje, gdyż eternit się kruszy. 

Poinformował, iż podjąłby się wycinki zakrzaczenia przy sklepie w Skupowie. 

20. Pani Helena Łuksza – sołtys sołectwa Michnówka pytała, czy jest osoba do 

zaorania placu w celu utworzenia boiska w Michnówce? 

21. Pan Roman Szymaniuk – mieszkaniec wsi Siemianówka podzielił się 

swoimi przemyśleniami do planów inwestycyjnych na Starym Dworze i 

Siemianówce. Uważa, że inwestycje powinny być realizowane z myślą o 

ludziach tu mieszkających. Jego zdaniem np. pole golfowe nie byłoby dla 

mieszkańców, gdyż nikt z terenu gminy w golfa nie gra. Proponował przemyśleć 

ukierunkowania projektów. Uważa, że dobrze byłoby gdyby na terenie gminy 

utworzyć zakład przerobu biomasy. Jego zdaniem gdyby powstał duży hotel 

właściciele działek rekreacyjnych nie byliby zadowoleni. Wyraził uznanie dla 

Pana Leona Chlabicz, że ufundował laptop dla ucznia z Zespołu Szkół w 

Narewce, gdyż sam lubi się dzielić z innymi i taka osoba jak Pan Chlabicz jest 

mu bliska. Uważa, że są duże szanse na uzyskanie środków unijnych na 

planowane przedsięwzięcia. 

22. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo pytała, dlaczego nie 

podjęto działań w sprawie budowy chodników w Mikłaszewie? Wniosek był 

zgłoszony na zebraniu wiejskim. Podkreśliła, że można policzyć w ilu wsiach 

nie ma chodnika. 

23. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc się do głosów w 

wolnych wnioskach poinformował: 

- protokoły z sesji Rady Gminy umieszczane są w BIP /do głosu Pana  

Kulbackiego/, 

- nie można z budżetu gminy wesprzeć budowy kaplicy na cmentarzu, 

- stara równiarka zostanie sprzedana na złom po wymontowaniu silnika, 

- za lasy ochronne podatek jest płacony tak jak i za park i z tego względu 

proponowane są kolejne tereny do objęcia ochroną, 
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- w celu pozyskania środków na samochód ratowniczo – gaśniczy będziemy 

uczestniczyć w programie trans granicznym. Zostanie zakupiony za 25 tys. zł 

samochód z PSP Hajnówka, 

- 24 lipca br. o godz. 13, 00 będzie piknik rodzinny w Świnorojach, a o 

godz.17,00 impreza kulturalna na Starym Dworze, 

- odpłatność za wywóz nieczystości płynnych za jeden kurs ustalono na 81 zł, 

żeby wszystkich mieszkańców gminy traktować tak samo tj. nie pobierać niższej 

opłaty od m-ca np. Narewki, a wyższej np. od mieszkańca Eliaszuk. Beczka jest 

o pojemności 2,5 m³ i często do jednego szamba jeździ się kilka razy. Dzielić 

odpłatności nikt nie będzie, gdyż nikt nie mierzy i waży od kogo ile odebrano 

ścieków, 

- zasiłek opiekuńczy w kwocie 520 zł może uzyskać niepracująca córka lub syn 

opiekująca się rodzicem, który wymaga opieki osoby drugiej, 

- w sprawie naprawy studzienki w Leśnej prowadzona była z Zarządem Dróg 

Powiatowych korespondencja. Będą czynione starania, żeby ją naprawić, 

- drzwi na przystanku PKS w Leśnej zostaną wstawione, 

- będą czynione starania, żeby w budżecie roku 2012 zarówno gminy, jak i 

powiatu znalazły się środki na modernizację drogi powiatowej Olchówka – 

Leśna, a także budowa chodników w Mikłaszewie, Olchówce, Eliaszukach, 

- kiedy będzie modernizowana ulica w Krynicy w tej chwili nie wiadomo. W 

budżecie roku bieżącego nie ma na to środków. Nie wiadomo też, kiedy będzie  

asfaltowana ulica w Nowym Masiewie i modernizowana droga do Pasiek. 

Zgłoszono je do programu Lasów Państwowych, odpowiedzi brak. Przy 

konstrukcji budżetu na rok przyszły trzeba będzie te zadania brać pod uwagę, 

- na drogę w Krynicy żwir zostanie jeszcze dowieziony, 

- wniosek o ustawienie znaku kierunkowego do wsi Krynica przy drodze 

wojewódzkiej Hajnówka – Białystok przy drogowskazie do Krzywca zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
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- podpisano 118 umów na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Obecnie 

oczekuje się na decyzję, czy badania geologiczne powinny być wykonane w 

każdym gospodarstwie, czy wystarczy jedno dla całej wsi. Jaka będzie kolejność 

realizacji zadania nie wiadomo, gdyż nie wiadomo, kto będzie wykonawcą i 

jakim zespołem wykonawczym będzie dysponował, 

- wszyscy chronią ptaki, lecz platformy na gniazdo bocianie nie ma kto ustawić. 

Być może Zakład Energetyczny zgodzi się zainstalować 1 platformę w Krynicy, 

- zakrzaczenie przydrożne przy drodze Grodzisk – Planta zostanie wycięte, 

- wniosek w sprawie naprawy drogi powiatowej od Prarezu do Stacji PKP w 

Siemianówce zostanie przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- plac przy świetlicy wiejskiej w Plancie zostanie uporządkowany, a krzaki 

wycięte, 

- wniosek o naprawę przepustu na drodze wojewódzkiej we wsi Planta zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich,  

- jakich pomiarów dokonywali geodeci w Mikłaszewie nie wie, sprawa zostanie 

rozeznana. 

 Zabierając głos w tej sprawie Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe 

Masiewo poinformował, iż geodeci wyznaczali pas drogowy w Mikłaszewie z 

uwagi na przebudowę płotu przez jednego z mieszkańców. Okazało się, że 

niektóre budynki są w części w pasie drogowym, inne przy samym pasie, 

- zostanie zamówiona tablica ogłoszeń do wsi Nowa Łuka, 

- trawa na poboczu drogi Siemianówka – Babia Góra zostanie wykoszona, 

- o 800 zł zmniejszono planowane wydatki ma remont świetlicy w Babiej Górze, 

ale świetlica na tym nie ucierpi, zostanie przekryta, 

- droga do Stanicy WOPR na Starym Dworze jest prywatna, zostanie 

podsypana, 

- wniosek o wycięcie drzew przy drodze na Kruhliku zostanie przesłany do 

Zarządu Dróg Powiatowych z informacją, że mogą to wykonać mieszkańcy, 
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- brak jest mocy przerobowych i nie można wszystkiego wykonać na raz. Jeśli 

robi się jedno, inne zadania muszą poczekać. Z tego też względu nie podsypano 

drogi do Sieniakowicza w Skupowie. Zostanie podsypana, 

- na przekrycie budynku byłej szkoły /świetlicy wiejskiej/ w Skupowie trzeba 

dużo środków, których w chwili obecnej nie ma. Dach zostanie naprawiony, 

żeby nie przeciekał, 

- wniosek o wycięcie krzaków przy sklepie w Skupowie zostanie przekazany do 

Zarządu Dróg Powiatowych z informacją, że może to zrobić Pan sołtys, 

- do zaorania placu na boisko w Michnówce nie ma chętnych, 

- jeśli będą środki na projekt „Zrównoważony rozwój terenów położonych na 

obszarze Regionu Puszczy Białowieskiej” to będzie bardzo dobrze. Projekt 

zyskuje poparcie. A gdyby nawet nie był realizowany, a z rezerwy budżetu 

państwa pozyska się środki będzie dobrze,  

- policzyć też można w ilu wsiach nie ma dobrych dróg nie tylko chodników. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął o godz. 12,10 obrady VII sesji Rady Gminy i podziękował zebranym za 

udział. 

Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 7 załączników. 

 

Protokolant:                                                              Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                                      Mieczysław Gryc 

podinspektor  

 

 


